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PROTOKÓŁ NR LVII/57/2022 
z sesji Rady Miejskiej Mikołowa, która odbyła się w dniu 21 czerwca 2022 roku, 

w sali sesyjnej budynku Urzędu Miasta przy ul. K. Miarki 15 
 
Obrady rozpoczęto o godzinie 1600. 
Obecnych 20 radnych. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji.     
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Wręczenie odznaczeń państwowych zasłużonym osobom z powiatu mikołowskiego. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji nr LVI/56/2022.  
5. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy: 

a) przedstawienie raportu o stanie gminy,   
b) debata nad raportem, 
c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Mikołowa wotum zaufania. 

6. Wykonanie budżetu za 2021 rok: 
a) przedstawienie: 

1) sprawozdania z przebiegu wykonania budżetu miasta Mikołowa za 2021 rok, 
2)  sprawozdania finansowego Gminy Mikołów za 2021 rok,  
3) informacji o stanie mienia Gminy Mikołów, 
4) opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza sprawozdaniu 

z wykonania budżetu za 2021 rok, 
5) opinii komisji stałych, 
6) wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium oraz opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej; 

b) podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu miasta 

Mikołowa za 2021 rok,  
2) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Mikołowa z tytułu wykonania budżetu miasta Mikołowa 

za 2021 rok.    
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2022 rok,  
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2022 – 2041,  
c) określenia średniej ceny paliwa w gminie Mikołów w roku szkolnym 2022/2023, 
d) uchylenia uchwały nr LV/529/2022 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 26 kwietnia 2022 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na rok 2022, 
e) trybu prac nad projektem uchwały budżetowej gminy Mikołów, 
f) określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Mikołowa za 

I półrocze, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz określenia 
informacji o przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze instytucji kultury, 

g) zmiany uchwały nr LIV/524/2022 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 5 kwietnia 2022 w  sprawie 
zakresu pomocy świadczonej obywatelom Ukrainy przez Gminę Mikołów, 

h) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Mikołów 
oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych, 

i) sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych, 
j) zmiany uchwały nr XXII/220/2020 rady Miejskiej Mikołowa z dnia 7 kwietnia 2020 r. 

w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu gminy Mikołów 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną opłatę przez właścicieli 
nieruchomości za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

k) zmiany uchwały nr XXII/219/2020 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 7 kwietnia 2020 r. 
w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Mikołów, 

l) zmiany uchwały nr XLIV/1139/2014 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 2 września 2014 r. 
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 
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jest Gmina  Mikołów oraz warunków zasad korzystania z tych przystanków dla operatorów 
i przewoźników, 

m) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Krawczyka, 
n) nabycia na rzecz Gminy Mikołów prawa użytkowania wieczystego nieruchomości oraz 

ustanowienia służebności gruntowej, 
o) ustanowienia służebności gruntowej, 
p) nadania nazwy ul. Słomkowa drodze wewnętrznej w Mikołowie, 
r) przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta Mikołowa.  
  8. Przedstawienie protokołu z kontroli nr 1/2022 Komisji Nr 8 Rewizyjnej, dotyczącej sprzedaży 

przez Gminę Mikołów nieruchomości zlokalizowanej przy ul. Gliwickiej w Mikołowie.    
  9. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa.       
10. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał. 
11. Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski. 
13. Wolne głosy.                                                                             
 
Do pkt 1 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska otworzyła sesję i przywitała wszystkich 
uczestników posiedzenia oraz mieszkańców.  
 
Do pkt 2 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła porządek obrad.  
 
Sekretarz Miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza, zaproponował wnieść do 
porządku obrad projekt uchwały w sprawie zasad udzielenia i rozmiaru obniżek nauczycielom, 
którym powierzono stanowiska kierownicze w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez 
Gminę Mikołów oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla pedagogów, 
psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, pedagogów specjalnych i doradców 
zawodowych. 
    
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianą.  
 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.  
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 
Do pkt 3 
 
Burmistrz Stanisław Piechula w imieniu Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej, na podstawie  
art. 138 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej oraz ustawy o orderach i odznaczeniach odznaczył: 
- Pana Kornela Chmiela złotym krzyżem zasługi za wieloletnią działalność na rzecz poprawy 
życia niewidomym i słabowidzącym, współzałożyciel oraz prezes Polskiego Koła Niewidomych 
w Mikołowie; 
- Pana Jana Gaurę srebrnym krzyżem zasługi za wieloletnią działalność charytatywną 
i społeczną na rzecz społeczności lokalnej jako sołtys sołectwa Paniowy, działacz sportowy LKS, 
strażak, ratownik górniczy; 
- Pana Dariusza Gaschiego brązowym krzyżem za wieloletnią działalność  na rzecz społeczności 
lokalnej, w szczególności Ochotniczej Straży Pożarnej w Mikołowie – obecnie prezes Związku 
OSP w Mikołowie; 
- Panią Katarzynę Gembarę brązowym krzyżem za działalność na rzecz profilaktyki w zakresie 
uzależnień od substancji psychoaktywnych oraz przemocy w rodzinie; 
- Pana Andrzeja Kamińskiego brązowym krzyżem za wieloletnią działalność na rzecz 
społeczności lokalnej – przewodniczący Rady Dzielnicy Kamionka; 
- Pana Kazimierza Pruszydło brązowym krzyżem za wieloletnią działalność na rzecz 
społeczności lokalnej, emerytowany wychowawca i nauczyciel  – sołtys sołectwa Borowa Wieś; 
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- Pana Przemysława Sawaryna brązowym krzyżem za wieloletnią działalność na rzecz 
społeczności lokalnej – kierownik Dziennego Domu Pomocy w Mikołowie; 
- Pana Andrzeja Sobotę brązowym krzyżem za wieloletnią działalność na rzecz społeczności 
lokalnej, działacz OSP i LKS Bujaków – sołtys sołectwa Bujaków; 
- Panią Joannę Urantówkę brązowym krzyżem za wieloletnią działalność pedagogiczną 
i społeczną; 
- Panią Mariolę Witkowicz złotym medalem za długoletnią służbę w samorządzie – kierownik 
Referatu Nadzoru nad Majątkiem Urzędu Miejskiego; 
- Panią Aleksandrę Stolarską srebrnym medalem za długoletnią służbę w samorządzie – 
kierownik Miejskiego Ośródka Pomocy Społecznej w Mikołowie; 
- Pana Mateusza Handla brązowym medalem za długoletnią służbę w samorządzie – zastępca 
Burmistrza Mikołowa; 
- Pana Jakuba Jarząbka brązowym medalem za długoletnią służbę w samorządzie – sekretarz 
Urzędu Miasta Mikołów; 
- Pana Daniela Melerowicza brązowym medalem za długoletnią służbę w samorządzie – 
Kierownik Centrum Integracji Społecznej w Mikołowie. 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska złożyła odznaczonym gratulacje 
i podziękowania za zaangażowanie w życie miasta i codzienną pracę. 
 
Pan Kornel Chmiel oraz pan Dariusz Gaschi podziękowali za docenienie pracy społeczników 
i urzędników oraz przyznane odznaczenia.  
 
Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula złożył odznaczonym gratulacje i podziękowania.  
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska ogłosiła 10 minut przerwy, po której 
wznowiła obrady.  
 
Do pkt 4 
Przewodnicząca Katarzyna Syryjczyk–Słomska przedstawiła protokół z sesji nr LVI/56/2022. 
Poinformowała, że do protokołu nie wniesiono żadnych uwag ani zmian. 
Protokół nr LVI/56/2022 został przyjęty.  
 
Do pkt 5 a) 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że raport o stanie gminy za 
2021 rok wpłynął do Biura Rady w ustawowym terminie w dniu 23 maja br. Przypomniała zasady 
przeprowadzenia debaty nad raportem wskazane w ustawie o samorządzie gminnym 
i poinformowała, że nie było zgłoszeń mieszkańców do zabrania głosu oraz że rada gminy może 
w drodze uchwały określić szczegółowe wymogi dotyczące raportu. Raport analizowały wszystkie 
komisje Rady Miejskiej.   
 
Burmistrz Stanisław Piechula przedstawił raport o stanie gminy za 2021 r. Przypomniał, 
że wszystkie działania gminy przedstawiane są w publikowanym comiesięcznym informatorze  
Omówił m.in. kwestie dot.:  

- funkcjonowania Budżetu Obywatelskiego, 
- realizacji uchwał Rady Miejskiej, 
- realizacji założeń objętych dokumentem Strategia Rozwoju Miasta, 
- realizacji inwestycji,   
- działalności w zakresie kultury i sportu, 
- stanu gminnych zasobów lokali mieszkaniowych,   
- stanu dostępności do żłobka i przedszkoli, 
- wyników działalności oświaty, 
- stanu budżetu gminy, w tym zadłużenia  w porównaniu do lat poprzednich. 
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Do pkt 5 b)   
  

Głos zabrali: 
- radna Stanisława Hajduk-Bies, która wyraziła ubolewanie z powodu braku udziału 
mieszkańców w debacie – zadała pytanie, czy cokolwiek zrobiono, aby uświadomić i zachęcić 
mieszkańców do skorzystania z takiej możliwości?  
 
- burmistrz Stanisław Piechula udzielił odpowiedzi, że raport został umieszony na stronie BIP 
i że składając raport Radzie wywiązał się z obowiązku ustawowego. Poinformował, iż jego zdaniem 
ogłoszenie raportu i uświadomienie mieszkańców o ich przywilejach powinno leżeć również po 
stronie radnych. Przypomniał, iż ustawodawca dał Radzie możliwość narzucenia burmistrzowi 
dodatkowych kwestii jakie miałyby znaleźć się w raporcie. 
 
- radny Krzysztof Żur, który wyraził swoje niezadowolenie ze stanu zadłużenia gminy oraz obawy 
o stan finansów w przyszłości, 
 
W dalszej części w dyskusji głos zabrali: 
- radny Łukasz Ryguła,  
- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska, 
- zastępca burmistrza Mateusz Handel,  
- radna Stanisława Hajduk–Bies, 
- burmistrz Stanisław Piechula.  
 
Do pkt 5 c)  
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 
Mikołowa wotum zaufania.  

  
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 1, wstrzymało się 4.  
Uchwała nr LVII/550/2022 została podjęta większością głosów.  
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska pogratulowała Burmistrzowi uzyskania 
wotum zaufania i podziękowała za współpracę.   
 
Burmistrz Stanisław Piechula podziękował za dobrą współpracę pracownikom Urzędu, jednostek 
organizacyjnych i pomocniczych, radnym, swoim zastępcom, skarbnikowi miasta oraz sekretarzowi 
miasta. 
 
Do pkt 6a) 
Zastępca Burmistrza Mateusz Handel omówił negatywne czynniki jakie miały wpływ na 
przebieg wykonania budżetu w 2021 r. oraz przedstawił pozytywny wynik wykonania w postaci 
wysokiej nadwyżki operacyjnej.  
 
Skarbnik miasta Danuta Jasińska – Gdaniec omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu 
w zakresie dochodów i wydatków w ciągu całego roku budżetowego, przedstawiła wynik 
finansowy i stan zadłużenia gminy. Przedstawiła sprawozdanie finansowe oraz informację o stanie 
mienia Gminy Mikołów.    

  
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła pozytywną opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2021 rok.  
 
Przewodniczący komisji Rady Miejskiej Mikołowa kolejno odczytali opinie do sprawozdania 
z wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego za 2020 rok. Wszystkie komisje wydały 
pozytywne opinie, bez uwag.  
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Wiceprzewodnicząca Komisji nr 8 Rewizyjnej Katarzyna Głośna odczytała wniosek komisji 
o udzielenie Burmistrzowi Mikołowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok.  

  
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska odczytała uchwałę Regionalnej Izby 
Obrachunkowej dot. pozytywnej opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną wniosku 
o udzielenie Burmistrzowi Mikołowa absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok.  
 
Do pkt 6 b)  
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła projekty uchwał:  

  
1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu miasta Mikołowa za 2021 rok 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 5.  
Uchwała nr LVII/551/2022 została podjęta większością głosów.  
 
2) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Mikołowa z tytułu wykonania budżetu miasta 

Mikołowa za 2021 rok 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 5.  
Uchwała nr LVII/552/2022 została podjęta większością głosów.  
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska pogratulowała Burmistrzowi uzyskania 
absolutorium. Podziękowała za efekty całorocznej pracy zastępcy burmistrza Mateuszowi 
Handlowi, skarbnikowi miasta oraz pracownikom Wydziału Finansowego oraz całego Urzędu. 
 
Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula – podziękował radnym za udzielenie absolutorium.  
 
Radny Krzysztof Żur pogratulował Burmistrzowi wypracowania nadwyżki operacyjnej pomimo 
trudnej sytuacji ekonomicznej w kraju.  
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska ogłosiła 10 minut przerwy, po której 
wznowiła obrady.  
 
Do pkt 7 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska kolejno przedstawiła projekty uchwał 
w sprawie: 
 

a) zmian w budżecie na 2022 rok  
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez komisje: 
- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 4 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 2 wraz 
z autopoprawką; 
- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 7, przeciw 0, wstrzymało się 1;  
- nr 5 ds. Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 3, przeciw 0, wstrzymało się 1; 
- nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymało się 2; 
- nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 3, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0 wraz z autopoprawką.  
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Sekretarz miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza, zaproponował naniesienie 
poprawki w załączniku nr 1 projektu polegającej na dodaniu znaku „ – ” (minus) w pierwszym 
wierszu tabeli w kolumnie siódmej przy kwocie 24 107,00.  
 
Radny Krzysztof Żur wystąpił z wnioskiem o doświetlenie trzema latarniami około 300 
metrowego odcinka ul. Polnej w okolicy posesji nr 67.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z poprawką.  
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4. 
Uchwała nr LVII/553/2022 została podjęta większością głosów. 
 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2022 – 2041 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie wraz z autopoprawką przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 
5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Sekretarz miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza, zaproponował wymianę projektu 
na druk zawierający autopoprawkę. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały zawierającego autopoprawki.      
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.  
Uchwała nr LVII/554/2022 została podjęta większością głosów.  
 

c) określenia średniej ceny paliwa w gminie Mikołów w roku szkolnym 2022/2023 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie wraz z autopoprawką przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 
4 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Sekretarz miasta Jakub Jarząbek, z upoważnienia Burmistrza, zaproponował naniesienie 
następujących autopoprawek: 
- w § 1 w punkcie 1) kwotę „7,28” zastąpić „7,55”, 
- w § 1 w punkcie 2) kwotę „7,51” zastąpić „7,80”, 
- w § 1 w punkcie 3) kwotę „3,64” zastąpić „3,59”, 
- w uzasadnieniu w ostatnim zdaniu daty „19-26 maja 2022 roku” zastąpić „od 19 maja do 20 
czerwca 2022 roku”. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały wraz z autopoprawkami.      
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LVII/555/2022 została podjęta jednogłośnie.  

 
d) uchylenia uchwały nr LV/529/2022 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 26 kwietnia 2022 r. 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na rok 2022 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 4 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LVII/556/2022 została podjęta jednogłośnie.  

 
e) trybu prac nad projektem uchwały budżetowej gminy Mikołów 
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Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 4 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0. 
 
Skarbnik miasta Danuta Jasińska-Gdaniec poinformowała, iż istnieje potrzeba znowelizowania 
uchwał dotyczących ustalenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej oraz zakresu i formy 
informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze, celem uaktualnienia podstaw prawnych. 
Zasady tworzenia budżetu pozostają bez zmian.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LVII/557/2022 została podjęta jednogłośnie.   

 
f) określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta Mikołowa 

za I półrocze, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz 
określenia informacji o przebiegu wykonania planów finansowych za I półrocze instytucji 
kultury 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 4 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LVII/558/2022 została podjęta jednogłośnie.   

 
g) zmiany uchwały nr LIV/524/2022 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 5 kwietnia 2022 

w sprawie zakresu pomocy świadczonej obywatelom Ukrainy przez Gminę Mikołów 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 6 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LVII/559/2022 została podjęta jednogłośnie.   

 
h) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Mikołów oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 6 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 18 radnych, przeciw 1, wstrzymało się 0.  
 
Radna Martyna Strzelczy-Centkowska oświadczyła, iż zagłosowała błędnie i poprosiła 
o powtórzenie głosowania.  
  
Nastąpiła reasumpcja głosowania.       
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LVII/560/2022 została podjęta jednogłośnie.   
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i) sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 5 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 1. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.  
Uchwała nr LVII/561/2022 została podjęta większością głosów.  
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska ogłosiła 5 minut przerwy, po której 
wznowiła obrady. Przedstawiła kolejne projekty uchwał w sprawie: 
  

j) zmiany uchwały nr XXII/220/2020 rady Miejskiej Mikołowa z dnia 7 kwietnia 2020 r. 
w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu gminy Mikołów 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną opłatę przez właścicieli 
nieruchomości za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 7 
radnych, przeciw 0, wstrzymało się 1. Do projektu załączona jest pozytywna opinia sanitarna oraz 
protokół z przebiegu konsultacji z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi 
podmiotami z którego wynika, że w wyznaczonym terminie nie wpłynęły żadne opinie dot. projektu 
uchwały. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LVII/562/2022 została podjęta jednogłośnie.  
 

k) zmiany uchwały nr XXII/219/2020 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 7 kwietnia 2020 r. 
w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Mikołów 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 8 
radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. Do projektu załączona jest pozytywna opinia sanitarna oraz 
protokół z przebiegu konsultacji z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi 
podmiotami z którego wynika, że w wyznaczonym terminie nie wpłynęły żadne opinie dot. projektu 
uchwały. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LVII/563/2022 została podjęta jednogłośnie.  

 
l) zmiany uchwały nr XLIV/1139/2014 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 2 września 2014 r. 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina  Mikołów oraz warunków zasad korzystania z tych 
przystanków dla operatorów i przewoźników 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 7 
radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
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Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.  
Uchwała nr LVII/564/2022 została podjęta większością głosów.   

 
m) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Krawczyka 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 2. 
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies zadała pytanie, czy będzie zmienione uzasadnienie projektu? 
 
Burmistrz Stanisław Piechula udzielił odpowiedzi, że uzasadnienie projektu jest właściwe.    
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw 1, wstrzymało się 4.  
Uchwała nr LVII/565/2022 została podjęta większością głosów.   

 
n) nabycia na rzecz Gminy Mikołów prawa użytkowania wieczystego nieruchomości oraz 

ustanowienia służebności gruntowej 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5 radnych, 
przeciw 1, wstrzymało się 1. 
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies zadała pytania: dlaczego wraca temat ustanowienia służebności 
gruntowej dla tego terenu, skoro w poprzedniej kadencji radni to dwukrotnie odrzucili oraz co 
zmieniło się oprócz tego, że inwestycją nie będzie budowa marketu Kaufland a budowa marketu 
Biedronka? Zakwestionowała proponowane rozwiązania komunikacyjne. 
 
Burmistrz Stanisław Piechula udzielił odpowiedzi, iż sytuacja o tyle się zmieniła, że wówczas 
inwestor chciał poprowadzić drogę do swojej działki wprost z ul. Żwirki i Wigury przez tereny 
gminne, a obecnie gmina planuje budowę drogi wokół budynku „Białego Domku” łączącej 
ul. Żwirki i Wigury z ul. Miarki. W związku z tym, w zamian za służebność przejazdu, którą i tak 
ma ustanowioną sądownie, inwestor proponuje przekazanie części swojego gruntu pod tę drogę i jej 
wybudowanie na własny koszt. Dodatkowym atutem takiego wariantu jest skomunikowanie 
mającego powstać obok budynku Ogniska Pracy Pozaszkolnej. Ponadto wokół tej drogi powstanie 
60 gminnych miejsc parkingowych, finansowanych z norweskiego projektu „zielony parking”, 
który dodatkowo zakłada dosadzenie dużej ilości zieleni. Ponadto miejsca parkingowe będą 
również wybudowane przez inwestora na jego terenie przy markecie. Zaapelował o podjęcie 
uchwały.  
 
W temacie głos zabrali: 
- radny Krzysztof Żur, 
- burmistrz Stanisław Piechula, 
- przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska, 
- zastępca Burmistrza Iwona Spychała-Długosz, 
- radny Jarosław Sworzeń, 
- zastępca burmistrza Mateusz Handel, 
- radny Łukasz Ryguła, 
- radny Adam Zawiszowski. 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw 3, wstrzymało się 2.  
Uchwała nr LVII/566/2022 została podjęta większością głosów.   

 
o) ustanowienia służebności gruntowej 
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Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5 radnych, 
przeciw 1, wstrzymało się 1. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw 2, wstrzymało się 3.  
Uchwała nr LVII/567/2022 została podjęta większością głosów.   

 
p) nadania nazwy ul. Słomkowa drodze wewnętrznej w Mikołowie 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 1 ds. Samorządu w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 
0, wstrzymało się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LVII/568/2022 została podjęta jednogłośnie.  

 
r) przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Mikołowa 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 5 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 2. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.  
Uchwała nr LVII/569/2022 została podjęta większością głosów.   

 
s) zasad udzielenia i rozmiaru obniżek nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Mikołów oraz 
określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla pedagogów, psychologów, 
logopedów, terapeutów pedagogicznych, pedagogów specjalnych i doradców zawodowych 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk–Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
zaopiniowany pozytywnie przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały.      
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.  
Uchwała nr LVII/570/2022 została podjęta większością głosów.   

 
Do pkt 8 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła protokół z kontroli nr 1/2022 
Komisji Nr 8 Rewizyjnej, dotyczącej sprzedaży przez Gminę Mikołów nieruchomości 
zlokalizowanej przy ul. Gliwickiej w Mikołowie. 
Do protokołu nie wniesiono żadnych uwag.    
 
Do pkt 9 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że: 
- wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego dotyczące stwierdzenia nieważności 
uchwały nr LV/532/2022 z 26.04.2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu 
„Rozwiń skrzydła” oraz kontynuacji działań wskazanych w Indywidualnym Planie Poprawy 
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Dostępności dla Szkoły Podstawowej nr 3 z Oddziałami Integracyjnymi im. Polskich 
Olimpijczyków w Mikołowie oraz Szkoły Podstawowej nr 6 im. Jana Pawła II w Mikołowie,  
- wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego dotyczące stwierdzenia nieważności 
w części uchwały nr LV/538/2022 z 26.04.2022 r. w sprawie zmiany statutu Zakładu Usług 
Komunalnych w Mikołowie,  
- wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego dotyczące stwierdzenia nieważności 
uchwały nr LV/541/2022 z 26.04.2022 r. w sprawie upoważnienia Dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Mikołowie do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 
publicznej dotyczących świadczenia pieniężnego z tytułu zapewnienia zakwaterowania 
i wyżywienia obywatelom Ukrainy, o którym mowa w ustawie z dnia 12.03.2022 r. o pomocy 
obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, 
- wpłynęły życzenia dla radnych od posła Krzysztofa Gadowskiego z okazji Dnia Samorządu 
Terytorialnego. 
 
Do pkt 10 
Burmistrz Stanisław Piechula poinformował, że: 
- sprawozdanie z realizacji uchwał zostało przedłożone, 
- wszystkie istotne wydarzenia znajdują się w comiesięcznym Informatorze Urzędu Miasta. 
 
Do pkt 11 
Radna Grażyna Ostafin odczytała swoje interpelacje w sprawie: 
- postawienia dodatkowych ławek w parku Małe Planty, 
- zainstalowania lamp ledowych nad tablicami z rozkładem jazdy autobusów na przystankach przy 
Placu 750-lecia,  
- zamontowania siedzisk w tzw. Kamiennym kręgu w parku Duże Planty. 
 
Radny Krzysztof Żur odczytał swoją interpelację w sprawie przedstawienia harmonogramu zmian 
planów zagospodarowania przestrzennego z podaniem terminów realizacji kolejnych etpów. 
 
Do pkt 12 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że wpłynęły:  
- pismo Starostwa Powiatowego, w nawiązaniu do interpelacji radnego Michała Rupika w sprawie 
zakłócania ciszy nocnej mieszkańców os. Kochanowskiego przez działalność „SILVER CLUB” 
Mikołów, informujące, że Starosta Mikołowski przeprowadzi kontrolę ww. obiektu, 
- informacja o przekazaniu do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad interpelacji 
radnego Krzysztofa Jakubca w sprawie regulacji sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu DK 81 
z ul. Owsiana, 
- odpowiedzi na interpelacje radnego Krzysztofa Żura w sprawie: procesu zmian planów 
zagospodarowania przestrzennego, bezpieczeństwa pieszych na drogach gminnych Mikołowa oraz 
dofinansowania do wymiany pieców centralnego ogrzewania, 
- odpowiedź na interpelację radnej Grażyny Ostafin w sprawie kosztów przystąpienia do Strategii 
Rozwoju Gminy Mikołów na lata 2020-2030, 
- odpowiedź na wniosek radnej Anety Esnekier w sprawie wymiany narzędzi w naprawczych 
stacjach rowerowych. 
 
Radna Aneta Esnekier zadała pytanie, czy na wymianę narzędzi w rowerowych stacjach 
naprawczych wyłoniony będzie wykonawca w drodze ofert, czy przetargu? 
 
Zastępca Burmistrza Mateusz Handel udzielił odpowiedzi, że wykonawca jest już wyłoniony 
z zapytania ofertowego. W najbliższym czasie będzie podpisana umowa na wykonanie tego 
zadania. 
 
Radny Krzysztof Żur nawiązując do odpowiedzi na interpelację w sprawie bezpieczeństwa 
pieszych na drogach gminnych w sołectwie Borowa Wieś wystąpił z wnioskiem o rozważenie 
możliwości ograniczenia ruchu pojazdów korzystających z objazdów w sołectwie Borowa Wieś 
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m.in. ulicami Polną, Strażacką i Pogodną np. poprzez kontrole ruchu drogowego lub wybudowanie 
zatoczek. 
 
W temacie głos zabrali burmistrz Stanisław Piechula oraz jego zastępca Mateusz Handel. 
 
Do pkt 13 
Wiceprzewodniczący RM Michał Rupik wystąpił z wnioskiem o oczyszczenie kanału burzowego 
wzdłuż ul. Św. Wojciecha uzasadniając, że zamulenie kanału powoduje tworzenie kałuż i fetor. 
 
Radny Krzysztof Żur: 
- nawiązując do dyskusji, jaka miała miejsce przy uchwale w sprawie nabycia na rzecz Gminy 
Mikołów prawa użytkowania wieczystego nieruchomości oraz ustanowienia służebności gruntowej 
poinformował, iż on jak i radni nie są przeciwni budowie obiektu dla Ogniska Pracy Pozaszkolnej. 
Jednocześnie przypomniał, że teren gdzie ma powstać market, można było sprzedać ok. 15 lat temu. 
Ponadto wyraził zdziwienie, że gminne projekty na fundusze unijne czy norweskie podkładane są 
pod innego inwestora. Zwrócił też uwagę na to, że mieszkańcy spoza centrum miasta też chcieliby, 
aby na uboczach miasta były realizowane inwestycje ze środków europejskich, 
- wystąpił z wnioskiem o wymianę żarówek w dwóch lampach ulicznych przy ul. Piwnej przy 
numerach 30 i 36. Poprosił o interwencję, ponieważ problem ten zgłosił 40 dni temu do Urzędu, 
a także na ostatnich posiedzeniach komisji. 
 
Zastępca Burmistrza Mateusz Handel poinformował, iż żaden projekt gminny na fundusze unijne 
nie jest przygotowywany pod żadnego inwestora. Przypomniał, iż w pozyskaniu tych środków 
obowiązują ścisłe kryteria konkursowe. Wszystkie działania są zgodne z prawem i z zachowaniem 
racjonalności i gospodarności.     
 
Burmistrz Stanisław Piechula w nawiązaniu do wypowiedzi radnego Żura odnośnie budowy 
obiektu dla Ogniska Pracy Pozaszkolnej a przy tym budowy infrastruktury stwierdził, iż głosowanie 
przeciw lub wstrzymanie się od podjęcia uchwały w tej sprawie może świadczyć jakoby osoby te 
były przeciw tej budowie. Przypomniał, iż w tym przypadku okoliczności sprawy pozwalają na 
wykorzystanie inwestora do tej budowy wg pomysłu i potrzeb gminy. 
 
Radna Ewa Chmielorz zaprosiła wszystkich na spotkanie z ks. Pereirą, pracującym w Indiach na 
rzecz osób z uzależnieniami. Spotkanie odbędzie się w tutejszym budynku w najbliższy czwartek 
o godz. 18:00 – szczegóły w ulotkach, które radni otrzymali. 
 
Z uwagi na brak dalszych głosów i wyczerpanie porządku obrad, Przewodnicząca  
Rady Miejskiej Mikołowa Katarzyna Syryjczyk-Słomska podziękowała za udział w obradach 
i zamknęła sesję. Przypomniała, że najbliższa lipcowa sesja Rady będzie sesją uroczystą, przed 
którą o godz. 1530 odbędzie się posadzenie pamiątkowego jubileuszowego drzewa. Po sesji 
ok. godz. 1830 odbędzie się spotkanie z zaproszonymi gośćmi na Sośniej Górze. 
Obrady zakończono o godz. 1915. 
Na tym protokół zakończono.  
 
Informacja: 
Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa 
dołącza się nagranie z przebiegu obrad. Nagranie znajduje się również na stronie internetowej – 
link: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/141/rada-miejska-mikolowa.htm 
Obsługa sesji: 
Grażyna Kozicka  Przewodnicząca 
 Rady Miejskiej Mikołowa 
Katarzyna Pustułka 
 Katarzyna Syryjczyk-Słomska  
Monika Graca-Kierzkowska    


